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Protokół Nr XXXVIII/18 

z XXXVIII sesji Rady Gminy Mieścisko w dniu 24 kwietnia 2018 r. w godzinach od 12.00 do 

16.00 w sali sesyjnej Urzędu Gminy Mieścisko. 

 

Adn. 1 

 XXXVIII sesję Rady Gminy Mieścisko otworzyła Przewodnicząca Rady – P.Elżbieta 

Kapczyńska. 

Na wstępie powitała radnych Rady Gminy Mieścisko, Wójta Gminy – P.Andrzeja 

Banaszyńskiego oraz pracowników administracji samorządowej, Prezesa Stowarzyszenia 

Pomocy Uczniom im. Jana Pawła II w Mieścisku – P.Leszka Bodusa, dyrektorów placówek 

oświatowych,  sołtysów wsi oraz wszystkich gości i uczestników dzisiejszej sesji. 

 (Listy obecności sołtysów wsi i zaproszonych gości stanowią Załączniki Nr 1 i 2 do protokołu). 

 

Adn. 2 

 Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że na 15 radnych Rady Gminy na dzisiejszej 

sesji obecnych jest 14, co stanowi quorum wobec czego Rada jest prawomocna do 

prowadzenia obrad i podejmowania uchwał. 

Radny nieobecny usprawiedliwiony – P.Tadeusz Kozłowski. 

(Lista obecności radnych Rady Gminy stanowi  Załącznik Nr 3 do protokołu). 

 

Adn. 3 

 Przewodnicząca Rady Gminy odczytała Porządek obrad XXXVIII sesji Rady Gminy, jaki 

radni i goście otrzymali z zaproszeniem na dzisiejszą sesję. 

Do przedstawionego Porządku obrad Wójt Gminy zgłosił wniosek o wycofanie z Porządku 

obrad projektu uchwały w sprawie zasad udzielania spółkom wodnym dotacji celowej oraz 

trybu postępowania w sprawie o udzielenie dotacji i sposobu jej rozliczania uzasadniając to 

tym, że Regionalna Izba Obrachunkowa w ostatnich dniach zajęła stanowisko uznając w/w 

dotację udzielaną spółce jako pomoc de minimis i stąd projekt uchwały musiał zostać przesłany 

do Urzędu Ochrony Konkurencji i Konsumentów i oczekujemy na odpowiedź. 

Jednocześnie Wójt Gminy wnioskował o wprowadzenie do Porządku obrad projektu uchwały 

w sprawie przyjęcia Programu usuwania wyrobów zawierających azbest z terenu gminy 

Mieścisko, który jest ściśle związany z projektem uchwały dotyczącym dotacji na 

dofinansowanie kosztów związanych z usuwaniem azbestu. 

Przewodnicząca Rady w pierwszej kolejności poddała wniosek Wójta o wycofanie z porządku 

obrad projektu uchwały umieszczonej pod poz.15  Porządku obrad. 
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Radni w głosowaniu jednogłośnie przy 14 głosach „za” opowiedzieli się za wycofaniem z 

porządku obrad projektu uchwały w sprawie zasad udzielania spółkom wodnym dotacji 

celowej oraz trybu postępowania w sprawie o udzielenie dotacji i sposobu jej rozliczania. 

Z kolei poddała pod głosowanie wniosek o wprowadzenie do Porządku obrad projektu 

uchwały w sprawie przyjęcia Programu usuwania wyrobów zawierających azbest z terenu 

gminy Mieścisko. 

Radni w głosowaniu jednogłośnie przy 14 głosach „za” opowiedzieli się za wprowadzeniem do 

porządku obrad w/w projektu uchwały, który został wprowadzony przed podjęciem uchwały 

o udzielaniu dotacji na dofinansowanie kosztów związanych z usuwaniem azbestu. 

Porządek obrad XXXVIII sesji Rady Gminy po zmianach przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji. 

 2  Stwierdzenie quorum.    

 3. Przedstawienie porządku obrad XXXVIII sesji Rady Gminy – możliwość  wprowadzenia 

zmian. 

 4. Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji. 

 5. Interpelacje i zapytania radnych. 

 6. Zapytania sołtysów. 

 7. Informacja z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

 8. Informacja z działalności Przewodniczącej Rady Gminy w okresie  międzysesyjnym. 

 9. Informacja z pracy stałych Komisji Rady Gminy od ostatniej sesji. 

10. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Gminy Mieścisko z organizacjami 

pozarządowymi oraz z innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 

2017 roku. 

11. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych za 2017 rok. 

12. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii za 2017 rok. 

13. Ocena zasobów pomocy społecznej dla Gminy Mieścisko za 2017 rok. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu usuwania wyrobów zawierających 

azbest z terenu gminy Mieścisko. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zasad i trybu udzielania oraz rozliczania dotacji na 

dofinansowanie kosztów inwestycji związanych z demontażem, usuwaniem i 

unieszkodliwianiem wyrobów zawierających azbest. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Piła. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2018 rok. 

18. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
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19. Wolne głosy i wnioski. 

20 . Zakończenie. 

  

Adn. 4 

 

 Przewodnicząca Rady poinformowała, że protokół z ostatniej sesji był do wglądu w 

biurze Rady i nikt do niego nie wniósł zastrzeżeń w związku z powyższym zawnioskowała o 

jego przyjęcie bez odczytywania. 

Radni w głosowaniu jednogłośnie przyjęli protokół z ostatniej sesji bez odczytywania. 

 

 

Adn. 5 – interpelacje i zapytania radnych 

 

 - radny Rodzewicz: 

1) zwrócił uwagę na dużą ilość dziur w drogach w Mieścisku, w tym szczególnie zwrócił uwagę 

na skrzyżowanie ul.Zacisze; 

2) „była równiarka na osiedlu przy ul.Św.Wojciecha. Tam najpierw trzebaby dziury zasypać bo 

za chwilę jak popada i samochody pojadą to w tych miejscach będzie to samo co było 

przedtem. Ponadto na drodze przy „ORLIK-U” przydałoby się żeby środek był wyższy a boki 

niższe żeby woda spływała bo w dalszym ciągu woda tam stoi”; 

3) „ul. Malwowa przy „ORLIK-u” – tam część ulicy podwyższyli i została ona utwardzona. Tylko, 

że tam było więcej ziemi niż gruzu. Tam dopóki ten rów nie będzie zrobiony od państwa 

Grochowskich, gdzie przepusty są pozawalane to tam ciągle będzie problem. Nie rozwiąże to 

do końca, ale przynajmniej jakieś 10, 15% poprawi”; 

- radna Chelwing: 

1) „mieszkańcy bloku nr 6, 7 i 8 w Popowie Kościelnym zwracali się do gminy o usunięcie drzew. 

Taki wniosek został przekazany do Starostwa Powiatowego. Chciałabym wiedzieć czy przyszła 

jakaś odpowiedź kiedy drzewa zostaną usunięte ?” 

2) zapytała czy jest szansa żebyśmy dostali dofinansowanie na zrobienie tej drogi przy sklepie 

? Chodzi o tę drogę przy blokach, która nie została zrobiona; 

3) jaki jest orientacyjny termin kiedy rozpocznie się odwadnianie osiedla domków 

jednorodzinnych, ul. Lipowej w Popowie Kościelnym. Chodzi o teren po drugiej stronie bloków; 

- radna Kubicka: 

1) zgłosiła, że na drodze powiatowej przez Żabiczyn i koło figury studzienki są zapchane i woda 

w ogóle tam nie schodzi i długo stoi pod figurą i na drodze do kościoła; 

2) „jeśli chodzi o dziury w drogach to w Żabiczynie powstały duże dziury na drodze na dwóch 

zakrętach. Asfalt był położony 3 lata temu. Część asfaltu na zakrętach została zniszczona i go 

tam nie ma”; 
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- radna Oelke: 

1) ponowiła wniosek o naprawę nawierzchni na odcinku Gołaszewo-Wiela aż do de HEUS. 

Nawierzchnia od przystanku do de HEUS jest w coraz gorszym stanie; 

2) prosiła o interwencję w sprawie naprawy lamp. Po burzy nie działają lampy od ronda do 

kościoła w Gołaszewie; 

- radny Hoffmann – zgłosił wniosek o naprawę lamp w Popowie Kolonii bo nie świecą i jest też 

wiele nowych dziur na drodze na Popowo Kolonia; 

- radny Witucki – droga Sarbia – Zbietka – przepust przy lesie. Po raz kolejny zgłaszam. Opady 

spowodowały, że piasek został ściągnięty przez opady do rowu. Przez niedrożność przepustu 

są zalane łąki. Przy przepuście został zamulony rów i nie odbiera wody. Dziury w drogach są 

tak jak wszędzie”; 

- radny Wojtyszyn – Samorząd Województwa Wielkopolskiego przeznaczył 5,5 mln zł do 

rozdysponowania między beneficjentów na operację pn. „Kształtowanie przestrzeni 

publicznej. O pieniądze mogą wnioskować gminy wiejskie, miejskie dla miejscowości do 5 tys. 

mieszkańców. Do końca marca można było składać wnioski na inwestycje na obiekty pełniące 

funkcje kulturalne. Teraz można jeszcze na „Kształtowanie przestrzeni publicznej”. Również 

będzie ogłoszony jeszcze nabór na odnawianie lub poprawę zabytkowych obiektów 

budowlanych. Radny zapytał czy gmina nasza skorzystała w ogóle z którychkolwiek propozycji 

a jeżeli nie to dlaczego ? 

- radna Kapczyńska – „mieszkańcy ul. Pocztowej bloki 28 i 30 otrzymali pisma zawiadamiające 

o tym, że może powstać kolejny blok mieszczący się na dotychczasowym placu zabaw. Są tym 

zaniepokojeni. Stąd też prosiłabym w ich imieniu o wyjaśnienie na czym to ma polegać ?” 

 

Adn. 6 – zapytania sołtysów 

- P.Ignaczak – sołtys sołectwa Budziejewko – zapytał czy będzie w tym roku naprawiana droga 

od Szkoły do krzyżówki do Budziejewka ? 

- P.Sadłowska – sołtys sołectwa Podlesie Wysokie – rolnicy zwracają się z pytaniem gdzie mogą 

składować sznurki i siatki po słomie i sianokiszonce bo w tej chwili nikt tego nie odbiera. Kiedyś 

odbierała firma; 

- P.Kmieciak – sołtys sołectwa Jaroszewo Drugie: 

1) „chodzi o równiarkę. Równiarka jeździła w sobotę. Tą drogą leśną z Jaroszewa do Jaroszewa 

nie pojechała. Pan tłumaczy, że to jest droga leśna. Co roku jeździł a teraz powiedział, że nie 

pojedzie”; 

2) dotyczy drogi powiatowej obok mojej posesji, która skręca w drogę leśną. Kiedy z lasu 

wyjeżdżali samochodem z drzewem to w miejscu gdzie był asfalt łączony z brukiem to zerwali 

i powstały 2 dziury. Kiedy były łatanie dziury zimnym asfaltem to nie zostało zrobione bo 

pracownicy z tej firmy mówili, że to musi być załatane gorącą masą; 
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- P.Bagrowska – sołtys Gołaszewa – w uzupełnieniu spraw zgłoszonych przez radną Oelke 

wyjaśniła, że nieświecące lampy zostały zgłoszone wczoraj do pracownika Urzędu Gminy i 

podobnie dziury na drodze Mieścisko Gołaszewo zostały zgłoszone do Powiatu; 

- P.Witucki – sołtys sołectwa Sarbia i zarazem Prezes Powiatowego Stowarzyszenia Sołtysów 

Województwa Wielkopolskiego zwrócił się do pań i panów przedstawiając stanowisko 

Stowarzyszenia Sołtysów Województwa Wielkopolskiego z dnia 21 kwietnia br. w związku z 

nowelizacją ustawy Prawo Łowieckie, która weszła w życie 1 kwietnia br. i nałożyła  na organ 

wykonawczy jednostki pomocniczej samorządu gminnego (sołtys) obowiązek 

przeprowadzania szacowania szkód łowieckich na polach w obszarze zarządzanej jednostki 

pomocniczej. W świetle zaistniałej sytuacji sołtysi odmawiają podjęcia działań związanych z 

szacowaniem szkód łowieckich na zasadach określonych w ustawie z dnia 22 marca 2018 r. o 

zmianie ustawy Prawo łowieckie. 

(Stanowisko Stowarzyszenia Sołtysów w sprawie zmiany ustawy „Prawo łowieckie” stanowi 

Załącznik Nr 4  do protokołu. 

W uzupełnieniu wystąpienia sołtysa P.Mariana Wituckiego głos zabrała radca prawny – 

P.Mirosława Nowakowska odczytując pismo Wojewody Wielkopolskiego, że z dniem 1 

kwietnia br. weszła w życie ustawa „Prawo łowieckie”, która zmienia system szacowania szkód 

wyrządzonych przez niektóre zwierzęta i zawartej w nim błędnej interpretacji przepisów, że 

do szacowania szkód wchodzi przedstawiciel organu wykonawczego lub organu jednostki 

pomocniczej. Co oznaczałoby dowolność wyboru. Otóż od 1 kwietnia br. wnioski o szacowanie 

szkód w uprawach składać należy do organów wykonawczych gminy właściwych ze względu 

na miejsce wystąpienia szkody. Wyjaśniła, że ustawa nie mówi, tak jak wspomniał P.sołtys 

Marian Witucki, że organ wykonawczy gminy ma powołać jakikolwiek zespół. Nie ma żadnej 

delegacji do powołania zespołu. Ustawowo jest, że organ wykonawczy gminy ma powołać i 

wyznaczyć przedstawiciela, jeżeli jest jednostka pomocnicza to przedstawiciel jednostki 

pomocniczej. Jeżeli nie ma utworzonej jednostki pomocniczej tj. dany teren nie jest objęty 

sołectwem to wówczas z mocy przepisów tej ustawy wchodzi przedstawiciel organu 

wykonawczego gminy. W ustawie nie ma wyboru – musi wyznaczyć sołtysa i nie ma opisanej 

żadnej procedury jak ma to zrobić, jak ma zmieścić się w terminie 7 dni oszacować szkodę ?, 

 Kto ma zwołać przedstawicieli tej komisji na określoną datę ? To z tej ustawy nie wynika. Też 

nie wiadomo jak sołtysi mają to robić, czy w ramach środków które posiadają, kto będzie 

ponosił jakąkolwiek odpowiedzialność z tego tytułu ? Pan Wójt będzie tak długo wyznaczał 

sołtysów jak nie zmieni się ustawa bo z mocy prawa nie może nikogo innego wyznaczyć. 

Z kolei odpowiedzi na pytania sołtysów udzielił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński. 

- sołtysowi Budziejewka -  „droga od krzyżówki w Budziejewku najprawdopodobniej do torów 

będzie zrobiona w tym roku. Będzie położony asfalt. Aby położyć dalej najpierw muszą być 

wyczyszczone rowy od torów od Mieściska jeden i drugi po to żebyśmy odwodnienia z naszych 

osiedli mogli również tymi rowami odprowadzić”; 

- sołtysowi Podlesie Wysokie – temat zbiórki siatek był poruszany już na Walnym 

Zgromadzeniu MSOK w Kopaszynie. Podobnie na Walnym zgromadzeniu  postulowaliśmy aby 
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od 1 stycznia przyszłego roku był jeszcze jeden kubeł do popiołu. Jeśli żadna firma nie pojawi 

się to proszę  jeżeli jest jakaś większa ilość to proszę zawozić na PSZOK w Popowie Kościelnym 

to my to zmagazynujemy. Proszę wszystkim rolnikom tak powiedzieć. 

- sołtysowi Jaroszewa Drugiego – „część drogi między Jaroszewem a Jaroszewem stanowią 

działki leśne. I tak mamy uzgodnione. Rozmawialiśmy z P.Nadleśniczym żeby również o swoje 

drogi zadbał. Nadleśniczy ma tę drogę wyrównać. Jeśli chodzi o zniszczony asfalt to zostanie 

to przekazane do Zarządu Dróg Powiatowych”. 

Jednocześnie Wójt poinformował o planowanych w 2018 roku zadaniach na  drogach we 

współpracy z powiatem. Po rozmowie ze Starostą Powiatowym  przy udziale 50 % na 50% 

będzie zrobione: w Sarbii peron i dalsza część chodnika od kościoła, w Podlesiu Wysokim – 

peron po drugiej stronie Klubu dla wsiadających, w Budziejewku do torów i droga w Popowie 

Kościelnym koło gorzelni, która będzie robiona w II półroczu. Jednocześnie będzie również 

robiona droga Rąbczyn-Żabiczyn. Jeżeli chodzi o drogę Mieścisko-Gołaszewo – to każdorazowo 

jest zgłaszane. 

 

Adn. 7 

 Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński przedstawił informację z działalności w okresie 

międzysesyjnym. 

(Informacja stanowi  Załącznik Nr 5 do protokołu). 

Jednocześnie będąc przy głosie Wójt podał do wiadomości następujące komunikaty: 

- w dniach 14 i 15 maja  br. z inicjatywy Wójta Gminy oraz posła Grzegorza Piechowiaka będzie 

w Mieścisku  „Naukobus” będący projektem „Nauka dla Ciebie” realizowanym przez Centrum 

Nauki Kopernik w Warszawie wraz z Ministerstwem Nauki i Szkolnictwa Wyższego. 

Mają w tym uczestniczyć wszystkie dzieci ze Szkoły Podstawowej w Mieścisku i Popowie 

Kościelnym; 

- Wójt powiadomił, że Urząd Gminy złożył wniosek do Urzędu Marszałkowskiego na 

dofinansowanie projektu na rewitalizację. Ogólna wartość projektu to 9.410.000 zł, w tym 

dofinansowanie  6.500.000 zł; 

- został również złożony wniosek w Ministerstwie Sportu i Turystyki na poprawę infrastruktury 

sportowej przy Szkole Podstawowej w Mieścisku na wartość 1.337.000 zł, z czego 

dofinansowanie gminy 50% t.j 668.000 zł; 

- Urząd Gminy otrzymał informację o zaakceptowaniu i pozytywnym rozpatrzeniu wniosku na 

budowę świetlicy wiejskiej w Miłosławicach i w wyniku dokonanej oceny wniosek został 

zamieszczony na liście operacji wybranych do dofinansowania na miejscu Nr 1.Wartość 

projektu 267.000 zł, z czego dofinansowanie 170.000 zł; 



7 
 

- w dniu 16 kwietnia br. został złożony do Urzędu Wojewódzkiego wniosek o dofinansowanie 

zadania „Przebudowa drogi gminnej Mieścisko-Gorzewo-Janowiec na dł. 996 m, szer.5,5 m. 

Wartość zadania 602.000 zł, wnioskowana kwota dotacji 80%; 

- w dniu 23 kwietnia br. został złożony wniosek do Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa w 

Poznaniu na przebudowę drogi gminnej w m. Popowo Kościelne - droga do PSZOK i Spółdzielnii 

Mieszkaniowej o dł. 380 m. Wartość zadania 152.000 zł; 

- Urząd Gminy otrzymał dofinansowanie z Urzędu Marszałkowskiego na drogi dojazdowe do 

pól w kwocie 118.000 zł i czekamy na decyzję jaka droga z naszego wykazu zostanie wybrana; 

- Urząd Gminy otrzymał dofinansowanie w kwocie 16.500 zł na zakup sadzonek miododajnych 

drzew; 

W związku z przedstawioną informacją radny Rodzewicz zadał pytanie ile wyniesie łączny 

wkład gminy na te wszystkie projekty i skąd gmina weźmie na to pieniądze ? 

W odpowiedzi Wójt wyjaśnił, że całość kompleksu łącznie z rewitalizacją wynosi 9.410.000 zł, 

wartość dofinansowania 6.500.000 zł, w tym jest 3.500.000 zł odnowa dworu w Popowie 

Kościelnym. 

Adn. 8 

 Przewodnicząca Rady przedstawiła informację z działalności w okresie 

międzysesyjnym: 

- 21 marca br. – brała udział w zebraniu sprawozdawczo-wyborczym Stowarzyszenia Pomocy 

Uczniom im.Jana Pawła II podczas którego ponownie Prezesem został wybrany P.Leszek 

Bodus; 

- 22 marca br. – brała udział w zebraniu sprawozdawczo-wyborczym stowarzyszenia „Dolina 

Wełny”; 

- 23 marca br. – brała udział w warsztatach z inicjatywy właścicielki dworu „Róża Poraja” w 

Budziejewie dla dzieci z rodzin niezamożnych polegających na nauce robienia palm 

wielkanocnych; 

- 28 marca br. – udział w spotkaniu z Wojewodą Wielkopolskim oraz w spotkaniu 

wielkanocnym z pracownikami Zakładu Aktywności Zawodowej w Gołaszewie; 

- 3 kwietnia br. – pełniła dyżur w Urzędzie Gminy; 

 

Adn. 9 

Przewodniczący stałych komisji Rady Gminy złożyli informacje z prac komisji Rady od ostatniej 

sesji: 

- radny Kazimierz Staroń – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego i 

Budżetu 
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Komisja od ostatniej sesji odbyła 2 posiedzenia: 

- 16 kwietnia br., którego tematem było: 

1) Zapoznanie Komisji z działalnością lokalnej Grupy Działania Stowarzyszenia „Dolina 

Wełny” za rok 2017 oraz plany działania na rok 2018. 

2) Zapoznanie z informacją na temat projektowanych bieżących zadań inwestycyjnych na 

terenie gminy, w tym z zakresem zadań objętych Programem Rewitalizacji Gminy. 

 

- 18 kwietnia br. – wspólne posiedzenie Komisji, którego tematem było: „Zaopiniowanie 

materiałów i projektów uchwał na dzisiejszą sesję”; 

 

- radny Witucki Marian – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

 

Komisja od ostatniej sesji odbyła 2 posiedzenia: 

 

- 23 czerwca br., którego tematem było: Kontrola dochodów Gminy z tytułu podatków i opłat 

lokalnych za rok 2017, w tym: zastosowane ulgi, umorzenia, zwolnienia oraz aktualny stan 

zaległości; 

Przewodniczący Komisji wyjaśnił, że realizacja dochodów będzie przedstawiona przy okazji  

opinii o wykonaniu budżetu na sesji absolutoryjnej. 

 

- 18 kwietnia br. – wspólne posiedzenie Komisji, którego tematem było: „Zaopiniowanie 

materiałów na dzisiejszą sesję”; 

 

- radny Michał Kalka – Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa, Ochrony Środowiska i 

Komunikacji: 

Komisja od ostatniej sesji odbyła 2 posiedzenia: 

- 29 marca br. tematem było: „Zapoznanie Komisji w terenie ze stanem nawierzchni 

wybranych dróg gminnych: asfaltowych, gruntowych oraz utrzymaniem czystości i porządku 

przy drogach gminnych, parkach, skwerach”; 

 

- 18 kwietnia br. – „Wspólne posiedzenie Komisji celem zaopiniowania materiałów na 

dzisiejszą sesję”; 

 

- radny Jan Wojtyszyn – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Socjalnych i 

Samorządu: 

Komisja od ostatniej sesji odbyła 2 posiedzenia: 

 

- 19 kwietnia br., którego tematem było: 

1) Zapoznanie Komisji z planem remontów gminnego zasobu mieszkaniowego na rok 2018. 

2) Zapoznanie z realizacją wniosków podjętych na zebraniach wiejskich oraz realizacji planu 

inwestycyjnego w 2017 r. 

 

Do przedstawionych przez Przewodniczących Komisji informacji nikt nie zgłosił zapytań. 
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 Adn. 10. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Gminy Mieścisko z organizacjami 

pozarządowymi oraz z innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego 

w 2017 roku 

Wójt Gminy wyjaśnił, że sprawozdanie zostało szczegółowo przedstawione przez Panią 

Sekretarz na wspólnym posiedzeniu Komisji. Przewodnicząca Rady zwróciła się czy są 

zapytania do w/w sprawozdania. 

Żadnych zapytań nie zgłoszono. 

(Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Gminy Mieścisko z organizacjami 

pozarządowymi oraz z innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 

2017 roku stanowi Załącznik Nr 6 do protokołu). 

 

Adn. 11. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych za 2017 rok 

Sprawozdanie ze wskazaniem realizacji najważniejszych zadań wynikających z ustawy o 

wychowaniu w trzeźwości omówiła Z-ca Przewodniczącego Gminnej Komisji Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych – P.Anna Twardowska. 

Wójt Gminy podał tradycyjnie informację o wielkości ogółem sprzedanego w gminie 

Mieścisko w 2017 roku alkoholu, która wyniosła 3.885.196 zł tj. wzrost o prawie 200.000 zł w 

stosunku do poprzedniego roku. 

Do przedstawionego sprawozdania  głos zabrała radna Oelke w kwestii realizowanego w 

2017 roku w Szkole Podstawowej w Mieścisku i Popowie Kościelnym w klasach IV-V 

zintegrowanego programu profilaktycznego pt. Domowi Detektywi „Jaś i Małgosia na 

tropie”, który oceniła bardzo pozytywnie jednocześnie zgłaszając propozycję aby realizacja 

tego programu nie  przebiegała na godzinach wychowawczych związanych z czasowym 

ograniczeniem tylko na zajęciach pozalekcyjnych. 

W odpowiedzi Wójt Gminy wyjaśnił, że decyzja w tym zakresie zależy od P.Dyrektor i 

nauczycieli. 

Dyrektor Szkoły – P.Jadwiga Soczka – na podstawie realizacji w/w Programu „Domowi 

Detektywi” zwróciła uwagę na duże zainteresowanie dzieci i rodziców co jest sygnałem aby 

w przyszłości takie działania podejmować i zarazem jest potwierdzenie, że ta współpraca 

Szkoły i rodziców bardzo się powiodła. 

(Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych za 2017 rok stanowi Załącznik Nr 7 do protokołu). 

 

Adn. 12. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii za 

2017 rok 

Sprawozdanie pokrótce omówiła Z-ca Przewodniczącego Gminnej Komisji Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych – P.Anna Twardowska. 
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Do sprawozdania na sesji nie zgłoszono zapytań. 

(Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii za 2017 rok 

stanowi  Załącznik Nr 8 do protokołu). 

 

Adn.13. Ocena zasobów pomocy społecznej dla Gminy Mieścisko za 2017 rok 

Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej – P.Grażyna Witucka szczegółowo omówiła Ocenę 

zasobów na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady w dniu 18 kwietnia br. Osoby, które byłyby 

zainteresowane szczegółami zaprosiła do Ośrodka Pomocy Społecznej. 

Rada Gminy przyjęła Ocenę zasobów pomocy społecznej bez uwag. 

(Ocena zasobów pomocy społecznej dla Gminy Mieścisko za 2017 rok stanowi  Załącznik Nr 9 

do protokołu). 

 

Adn.14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu usuwania wyrobów 

zawierających azbest z terenu gminy Mieścisko 

Projekt uchwały przedstawił P.Rafał Kapczyński zatrudniony na stanowisku inspektora ds. 

ochrony środowiska do czasu objęcia w miesiącu marcu br. stanowiska Kierownika Zakładu 

Aktywności Zawodowej w Gołaszewie. 

Uchwalony przez Rade Gminy w 2009 roku Program usuwania wyrobów zawierających azbest 

na terenie gminy Mieścisko do 2032 roku zawierał zapisy uniemożliwiające udzielanie pomocy 

na warunkach w nim określonych, ponieważ wskazywał zlikwidowany z mocy ustawy Gminny 

Fundusz Ochrony Środowiska, jako źródło finansowania. Zmianie uległy również dane 

dotyczące wyrobów zawierających azbest. Mając powyższe na uwadze, Wójt Gminy zlecił  

wykonanie nowej inwentaryzacji oraz wykonanie aktualizacji programu. W Programie zostały 

zawarte aktualne dane z przeprowadzonej inwentaryzacji, dostosowano zapisy programu do 

aktualnego stanu prawnego oraz uwzględniono finansowe aspekty usunięcia i 

unieszkodliwienia  wyrobów zawierających azbest z terenu gminy Mieścisko. Bardzo 

gruntowną zmianą jest to, że nasz Program z 2009 roku zakładał pomoc tylko i wyłącznie 

osobom fizycznym. W chwili obecnej po wejściu w życie nowego prawa ochrony środowiska 

zostało w sposób jednoznaczny powiedziane, że pomoc finansowa w takich zakresach jak 

usuwanie wyrobów zawierających azbest nie może być ograniczona do osób fizycznych a 

powinna być również udzielana osobom prawnym, przedsiębiorcom prowadzącym działalność 

gospodarczą. Program zawiera również harmonogram działań do 2032 roku. Taki Program 

winien być aktualizowany raz na 5 lat. 

Przewodnicząca Rady zarządziła dyskusję nad projektem uchwały w której głos zabrali: 

- radny Rodzewicz – zwrócił uwagę, że wszystkie dane zawarte w Programie posiada gmina, a 

firma weźmie z gminy całą inwentaryzację i kasuje. 

- P.Kapczyński – aktualizacja Programu powstała przy opracowywaniu aktualizacji 

inwentaryzacji. Jeśli chodzi o inwentaryzację to od momentu kiedy był zatwierdzony poprzedni 

Program w 2009 roku nastąpiło szereg zmian związanych ze zmianą własności budynków 



11 
 

pokrytych azbestem, np. część która była w zasobie Agencji Nieruchomości Rolnych został 

przekazana gminie, część budynków Agencji wykupili mieszkańcy. Ustawowo mieszkańcy nie 

wywiązują się z obowiązku zgłaszania, informowania Wójta o  ilości i jakości tych wyrobów bo 

każdy właściciel nieruchomości jest zobowiązany do przeprowadzenia oceny tych wyrobów. 

Jeśli chodzi o finansowe aspekty to otrzymaliśmy oferty od różnych firm. Firma, która to 

wykonywała Entra Progres …. to firma, która zajmuje się wykonywaniem inwentaryzacji jak 

również opracowywaniem takich programów. Ta firma podpisała z naszą gminą wstępne 

porozumienie na mocy którego wystąpiła w naszym imieniu do Ministerstwa Infrastruktury o 

dotację i otrzymała dzięki temu wnioskowi 9 tys.zł. Nasz udział to było dopłacenie do reszty to 

jest około 3 tys.zł. Generalnie Ministerstwo dawało środki finansowe na wykonanie 

inwentaryzacji. Generalnie Ministerstwo dawało środki finansowe na wykonanie 

inwentaryzacji, a ten Program w ramach tego został wykonany. 

- radna Oelke: 

1)   moje pytanie dotyczy aktualizacji. Czy koszt, który ponieśliśmy już zawiera aktualizację w 

kolejnych latach ? 

2) w Programie jest harmonogram szacowania zmniejszania zasobów azbestowych w 

poszczególnych latach. Czy  mamy zabezpieczenie finansowe, które pokrywa się z 

harmonogramem ? 

- P.Kapczyński – „jeśli chodzi o harmonogram jakichkolwiek działań to został on przyjęty na 

podstawie dotychczasowych doświadczeń gminy czyli lata od 2009 do 2015 kiedy tempo 

usuwania azbestu jest bardzo małe i był to rząd wielkości 10-20 ton. To generalnie wynika z 

możliwości finansowych naszych mieszkańców. Jeśli chodzi o rozbicie środków finansowych, 

które są niezbędne na utylizację to w Programie przyjęto, że kumulację maksymalna potrzeb 

przewiduje się na 10 lat końcowych. Jeśli chodzi natomiast o aktualizację wydaje mi się, że tu 

nie będzie konieczny udział jakiejś firmy zewnętrznej żeby zmienić tabelkę w Programie bo to 

wszystko jest oparte na jakiś założeniach a nie danych, które są możliwe do osiągnięcia”; 

- Radca Prawny – P.M.Nowakowska – „Pani radna zapytała czy to znajduje odzwierciedlenie w 

zabezpieczeniu w naszych środkach ? Proszę zauważyć, że nigdzie nie jest powiedziane, że 

wszystko co jest związane z azbestem ma zabezpieczyć gmina. To jest obowiązek mieszkańca 

i właściciela takiej nieruchomości. Są gminy, że nie zawsze mają środki albo wolę do 

dofinansowania. Niektóre gminy dofinansowują te programy, a niektóre takich uchwał nie 

mają. My zabezpieczamy takie środki jakie na dzisiaj mamy, ale to wcale nie znaczy, że wszyscy 

mieszkańcy muszą to dofinansowanie otrzymać i nie znaczy, że wszyscy mieszkańcy o to 

dofinansowanie się zwracają. I nigdy nie będzie takiego pokrycia, że chcemy tyle azbestu w 

ciągu roku usuwać i utylizować i tyle samo mamy zabezpieczonych środków. Tak to się nigdy 

nie przełoży”. 

- radna Oelke – „wydaje mi się, że jeżeli mamy Program to powinien on być spójny z tym co 

planujemy w budżecie. Jeśli w Programie (tabelka) mamy 10.820 zł do dlaczego za chwilę 

będziemy dyskutować nad autopoprawką i podnosimy wydatki do 30.000 zł ?” 

- P.Kapczyński – „do tej pory Regulamin przewidywał pomoc finansową w wysokości 3 tys.zł 

maksymalnie do 1 wnioskodawcy i chcąc sprostać temu gmina w każdym budżecie zabezpiecza 
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te 3.000 zł dla każdego wnioskodawcy, który składa wniosek do końca września danego roku 

przed rokiem budżetowym kiedy będzie realizowany. Pozwala to zabezpieczyć środki w takiej 

ilości jak jest wniosków. Czyli jak jest wniosków złożonych 10 to razem 30.000 zł. Do tej pory 

tak było. Patrząc w praktyce, że jedna osoba ma 150 m azbestu, a druga 250, czyli jak 

rozliczymy się z nią maksymalnie 3.000 zł to wychodzi na to, że nie każdy z wnioskodawców 

skorzysta z maksymalnej stawki, która by mu przysługiwała z racji tego, że tego azbestu było 

mniej a myśmy dofinansowali do zdjęcia, utylizacji oraz transportu. W związku z powyższym 

powstały takie nadwyżki do 2017 roku niewykorzystane w budżecie i dlatego w tej chwili 

zmieniamy również ten regulamin w którym jest mowa, że istnieje możliwość taka, że jeżeli 

będą te nadwyżki to z tych nadwyżek będziemy realizować  następne wnioski”. 

- radna Oelke -  „w dniu dzisiejszym mamy przyjąć Program i on jest niespójny na skutek 

wprowadzonej autopoprawki w kwocie 30.000 zł. O aktualizacji chyba mówi umowa”; 

- P.Kapczyński – „umowa zobowiązała do przeprowadzenia aktualizacji inwentaryzacji, jak 

również do opracowania tego Programu. Ta umowa została zrealizowana i rozliczona”; 

- radna Oelke – „czy będziemy płacić za aktualizację czy nie ?” 

- P.Kapczyński – „wykonując tę umowę tamta firma przekazała nam prawa  własności do tego 

dokumentu. My nie musimy korzystać z ich pomocy żeby to aktualizować lub zmieniać”; 

- Wójt – „do końca września mamy złożonych 10 wniosków. W ciągu roku może pojawić się 

jeszcze 5 a chcielibyśmy każdego załatwić. Azbest jest szkodliwy tylko i wyłącznie jak pyli. 

Natomiast  jak on leży i nic się przy nim nie robi to nie przeszkadza dlatego przy zdejmowaniu 

potrzebna jest firma specjalistyczna. Nie ma środka, który zmusiłby kogoś do zdjęcia eternitu, 

póki nic nie cieknie bo zmiana eternitu wiąże się z nowym pokryciem a to są koszty. Ja 

obawiam się, że do 2032 roku będzie tylko połowa. Najważniejsze dla naszej gminy jest to, że 

2 ha eternitu zostało zdjęte w Zakrzewie. 

- radny Rodzewicz – „ ktoś złożył wniosek do gminy. Eternit ma zdjęty i ofoliowany. Od pół 

roku nie otrzymał odpowiedzi. Czy jest prowadzona jakaś ewidencja wniosków, odpowiedzi na 

składane wnioski i w jaki sposób odbywa się kontrola ?” 

- Wójt – „jeżeli ktoś zdjął na własne żądanie, własnymi siłami, niezgodnie z przepisami to 

takiego czegoś dofinansowywać nie będziemy”. 

- radna Oelke – „nie można zmienić tych kwot. Przecież dzisiaj to przyjmujemy ?” 

- Radca Prawny -  „my przyjmujemy pewnego rodzaju Program. Skoro wyszło na to, że 

P.Skarbnik mogła znaleźć więcej środków niż jest zapisane w Programie to jakie to jest 

naruszenie ? Robiąc program robi się symulacje „ 

- Wójt – „jeśli zgłoszą się następujące osoby to dołożymy następne środki finansowe dlatego 

bo eternit jest bardzo toksyczny jak jest już zdjęty i będziemy szukali środków żeby go 

zdejmować, jak najwięcej utylizować”; 

- radna Oelke – „zwracam uwagę, że w dniu przyjęcia Programu jest on nieaktualny”; 

- Radca Prawny – „jeśli według sugestii P.radnej jest Program  i sztywno  się go trzymamy to 

jeśli pojawi się konieczność zwiększenia dofinansowania i zwiększenia tych kosztów i jeśli 
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będziemy tak  interpretować, że nie zmienimy wielkości to nie dołożymy do dofinansowania 

ponieważ w tym Programie mammy sztywno przyjętą kwotę i wtedy trzeba będzie 

aktualizować tę tabelę”; 

Reasumując dyskusję Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały w wersji przedstawionej 

radnym pod głosowanie. 

Na 14 radnych: 12 głosowało „za” i 2 radnych „wstrzymało się od głosu” (radna M.Mączyńska 

i radna A.Oelke). 

W związku z wyczerpaniem zapytań Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod 

głosowanie. 

Na 14 radnych obecnych na sesji: 12 głosowało „za” i 2 radnych „wstrzymało się od głosu” 

(radna Mączyńska i radna Oelke). 

Uchwała w sprawie przyjęcia Programu usuwania wyrobów zawierających azbest z terenu 

gminy Mieścisko została podjęta większością głosów i stanowi Załącznik Nr 10 do protokołu. 

 

Adn. 15 -  Podjęcie uchwały w sprawie zasad i trybu udzielania oraz rozliczania dotacji na 

dofinansowanie kosztów inwestycji związanych z demontażem, usuwaniem i 

unieszkodliwianiem wyrobów zawierających azbest 

Uzasadnienie do projektu uchwały podobnie jak do wcześniejszej przedstawił P.Rafał 

Kapczyński. 

„W/w uchwała ustala formy w jakich to dofinansowanie może nastąpić. Na podstawie 

dotychczasowych doświadczeń  przyjęto, że wysokość tego dofinansowania będzie wynosić 

maksymalnie 2.500 zł i ta wartość będzie na pewno  lepiej wykorzystana niż poprzednie 

dofinansowanie 3.000 zł. Podczas poprzedniego dofinansowania zostawały wolne środki, 

których sam mieszkaniec z racji ilości zdjętego azbestu nie mógł wykorzystać. W związku z 

czym została podtrzymana zasada, że udzielamy dofinansowania do 50% wartości 

udokumentowanych kosztów, jednak kwota nie wyżej niż 2.500 zł. W tej sytuacji kwota, 

którą gmina  przeznacza na usuwanie azbestu będzie efektywniej wykorzystana. Do tej pory 

do 2017 roku ta pomoc była udzielana tylko osobom fizycznym w maksymalnej wysokości do 

3.000 zł do 50% poniesionych kosztów. W tej chwili zgodnie z przepisami ustawy „Prawo 

ochrony środowiska” z tej pomocy mogą korzystać również osoby prawne, jednostki 

organizacyjne, stowarzyszenia, przedsiębiorcy. W w/w uchwale określono na jakie prace ta 

pomoc może być udzielona. W wyniku nowej ustawy nastąpiła zmiana w dotychczasowym 

udzielaniu pomocy ponieważ do tej pory  pomoc z gminy była możliwa tylko dla osoby, która 

złożyła wniosek w terminie, ten azbest znajdował się u niej na dachu,  nie dokonała przed 

podpisaniem umowy żadnych prac związanych z rozbiórką i to jakby ograniczało możliwość 

udzielania tej pomocy osobom, które z przyczyn niezależnych od siebie musiały 

zdemontować azbest np. Bo przeciekał dach. W tej chwili zostało to wyszczególnione w $2 

uchwały, że ta pomoc może obejmować jednocześnie prace demontażowe wyrobów 

zawierających azbest, zabezpieczenie wyrobów zawierających azbest, załadunek, transport i 

utylizację, ale może być również udzielana tylko na utylizację i to jakby „otwiera furtkę” dla 
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tych mieszkańców, którzy mają złożony azbest na palecie. Jak również w projekcie uchwały 

zostały umieszczone zapisy, które umożliwiają skorzystanie z pomocy przedsiębiorcom i 

rolnikom prowadzącym działalność gospodarczą. Jest to szeroko rozumiana pomoc de 

minimis, która zgodnie z przepisami Unii Europejskiej obowiązuje przedsiębiorców. Zmianie 

też uległy terminy. Nabór wniosków będzie od 1 stycznia do 31 marca a z racji, że jest 2018 

rok został wyznaczony termin do 30 czerwca br. Pierszeństwo jeśli chodzi o dofinansowanie 

dajemy budynkom mieszkalnym w sytuacji że mamy ograniczoną ilość środków w budżecie. 

Z kolei głos w dyskusji zabrała Radca Prawny – P.Mirosława Nowakowska  wskazując na 

uchylanie tych uchwał przez Regionalne Izby Obrachunkowe. Jest niewiele gmin, które 

zrobiły ten regulamin pod przepisy roku 2017 i 2018. Gminy próbują się dostosować uchwały 

do rozstrzygnięć Regionalnych Izb Obrachunkowych wykonując zalecenia. Jeśli chodzi o 

uchwały w sprawie dofinansowań do likwidacji azbestu to Regionalne Izby Obrachunkowe 

nie wypracowały jednolitego stanowiska i w różnych Dziennikach Urzędowych, różnych 

województw różnie to wygląda. P.Radca wskazała na częste uwagi w rozstrzygnięciach  RIO, 

które zostały uwzględnione przy opracowaniu naszego Programu. 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Na 14 radnych obecnych na sesji uchwała w sprawie zasad i trybu udzielania oraz rozliczania 

dotacji na dofinansowanie kosztów inwestycji związanych z demontażem, usuwaniem i 

unieszkodliwianiem wyrobów zawierających azbest  została podjęta jednogłośnie i stanowi 

Załącznik Nr 11 do protokołu. 

 

Adn. 16 -  Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Piła 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy – P.Teresa Samarzewska. 

W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Na 14 radnych obecnych na sesji uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie 

Piła została podjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 12 do protokołu. 

 

Adn.17 -  Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2018 rok   

Skarbnik Gminy – P.Teresa Samarzewska poinformowała, że do projektu uchwały w sprawie 

zmian w budżecie Gminy przedstawionym na wspólnym posiedzeniu Komisji Wójt Gminy 

wnosi na dzisiejszej sesji autopoprawkę polegającej na przeniesieniu wydatków w kwocie 

30.000 zł w dziale 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska między paragrafami. 

Z paragrafu 4300 – zakup usług pozostałych do paragrafu 6230 – dotacje celowe z budżetu  

na finansowanie lub dofinansowanie kosztów realizacji inwestycji i zakupów inwestycyjnych 

jednostek nie zaliczanych do sektora finansów publicznych z przeznaczeniem na dotacje 

celową na realizację „Programu usuwania wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy 

Mieścisko”. 

W związku z powyższym zmianie ulega załącznik Nr 5 – zestawienie planowanych kwot 

dotacji udzielanych z budżetu w 2018 roku jednostkom sektora finansów publicznych i 
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jednostkom spoza sektora finansów publicznych oraz wprowadza się załącznik Nr 6 – wydatki 

majątkowe w Gminie Mieścisko w 2018 roku 

Następnie Skarbnik Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie po 

uwzględnieniu autopoprawki. 

W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały po uwzględnieniu 

autopoprawki pod głosowanie. 

Na  14 radnych: 13 głosowało „za” i 1 radna „wstrzymała się od głosu” (radna Oelke). 

Uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy została podjęta większością głosów i stanowi 

Załącznik Nr 13 do protokołu. 

 

Adn.18 -  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Wójt Gminy – P.Andrzej 

Banaszyński. 

- kwestia dziur w drogach – „wystosowaliśmy pisma do sołtysów o wskazanie miejsc w 

drogach gdzie są do załatania dziury, następnie ogłosimy przetarg na wykonawcę; 

- drogi na osiedlach w Popowie Kościelnym i Mieścisku – „jeżeli zakończymy proces 

podpisaniem umowy o obligacjach i będą środki to również zostanie ogłoszony przetarg na 

wykonawcę 

-  radnej Chelwing – „mamy zgody z Powiatu. Zlecimy do Zakładowi Aktywności Zawodowej 

żeby to wyczyścił”; 

- droga przy sklepie – „czekamy na to samo rozwiązanie ponieważ nie możemy robić 

 przetargu na część terenu, a część potem”; 

- zapchane studzienki na drodze powiatowej przez Żabiczyn I koło figury – „zgłoszone 

zostanie do Powiatu”; 

- dziury w drogach w Żabiczynie – „trzeba to sprawdzić. To nie nasi mieszkańcy niszczą tam 

drogę a niszczą ją tiry”; 

- lampy w Gołaszewie – zostało to zgłoszone; 

- radnemu Hoffmann w sprawie lamp – „będziemy je sukcesywnie montować: 

- kwestia drogi Sarbia-Zbietka – „tam jest kwestia wydania opinii czy przykryć ten rów przy 

drodze czyli rury włożyć czy go odrestaurować żeby droga mogła istnieć”; 

- radnemu Wojtyszyn – „jest rozpisany konkurs, ale są pewne zasady, które również 

Marszałek uzgadnia. Jeśli aplikujesz w jednym konkursie to nie możesz być w drugim. W 

momencie kiedy my jesteśmy w Programie z rewitalizacji to mamy w części zablokowane 

pozostałe rzeczy, ale częściowo skorzystamy z tego co wcześniej było przedstawione”; 

- radnej Kapczyńskiej – „to nie był nigdy plac mieszkańców tylko Agencji Nieruchomości 

Rolnej. Od półtora roku jest własnością gminy. Gmina z każdym kto ma tam szopki czy garaże 

spisali umowy- dzierżawy bo to jest na naszym gruncie. Natomiast Spółdzielnia 

Mieszkaniowa z Popowa Kościelnego zwróciła się o wydanie warunków zabudowy na 

budynek wielorodzinny i wielokondygnacyjny i obojętnie każdy z państwa może zwrócić się z 

takim zapytaniem to muszę jako Wójt procedować i wydać decyzję pozytywną albo 
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negatywną. Jest teren, gminy nie będzie stać,  jeśli Spółdzielnia będzie mogła to będziemy 

rozmawiali. Umówiłem się po 15 maja na zebranie z mieszkańcami na rozmowy gdzie mają 

się również przygotować do swoich propozycji zagospodarowania terenu. 

- radna Kapczyńska – „czy Wspólnota Mieszkaniowa może występować o kupno takiego 

gruntu „? 

- Wójt – „nie. Wczoraj to analizowaliśmy”; 

- Radca Prawny – „z wnioskiem o decyzję o warunkach zabudowy na każdą nieruchomość 

może wystąpić każdy. Tutaj nie trzeba mieć tytułu prawnego do gruntu żeby o takie warunki 

wystąpić. Często występują także podmioty, które nie mają pewności czy ta  inwestycja w 

danym miejscu może być zrealizowana np. przed kupnem danej nieruchomości. Wówczas 

występują o warunki i wiedzę czy mogą to pod daną inwestycję kupić  czy nie warto im 

kupować bo i tak swojego zamierzenia inwestycyjnego na danym terenie nie zrealizują” 

 

Adn.19 - Wolne głosy i wnioski 

- radna Mączyńska: 

1) na Osiedlu Młodych przy ul. Długiej mieszkańcy zgłaszają żeby zamontować tam 4 ławki na 

stałe; 

2) „rozmawiałam z jednym z opiekunów „ORLIK-a” który prosił abym zwróciła uwagę, że 

brakuje im sprzętu. W istniejących pomieszczeniach – szatniach pojawił się grzyb oraz nie ma 

ciepłej wody. Szatnie wymagają remontu”; 

- radny Rodzewicz: 

1) prosił o odpowiedź na piśmie na wniosek mieszkańców przy ul. Św. Wojciecha, który pisali 

o wytyczenie przejścia przy drodze wojewódzkiej”; 

2) jak wygląda sprawa rury gazowej, która ma biec do de Heus ? 

3) w Wągrowcu w jednej z przychodni  lekarz rodzinny wykonuje przesiewowe badania. Tam 

było 5 dodatkowych punktów. Dlaczego nie ma ich w naszym Ośrodku Zdrowia ? 

W odpowiedzi wyjaśniono, że do zakresu działania gminy nie należy kontrolowanie lekarza 

rodzinnego. 

4) w związku z zebraniem Międzygminnego Składowiska Odpadów w Kopaszynie – jak tam 

wyglądają koszty ? Czy będzie jakaś podwyżka opłat ? 

Z kolei o głos poprosiła Dyrektor Szkoły Podstawowej w Mieścisku – P.Jadwiga Soczka 

wyjaśniając, że zgodnie z przepisami do końca kwietnia przedkłada się arkusze organizacyjne 

do organu prowadzącego. Na skutek reformy oświaty ten termin skrócono. Jako Dyrektor 

Szkoły dostałam do przedłożenia organowi prowadzącemu termin poświąteczny. Obszerny 

zakres materiału arkuszy organizacyjnych i dotrzymanie poświątecznego terminu wymagało 

zwiększenia czasu pracy. 

- P.Sadłowski – delegat do Powiatowej Izby Rolniczej – zapytał kiedy będą dodatkowe lampy 

w Podlesiu Wysokim ? 
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- radny Wojtyszyn: 

1) „kiedy dowiedzieliśmy się, że działka między Jan Polem przy Domu Kultury została 

sprzedana i będzie tam coś budowane to wszyscy byli zadowoleni ze wygląd tego terenu 

zmieni się. Jak na razie 2 lata minęły i nic tam się nie zmieniło: rosną chwasty, krzewy 

odrastają i zwracam się z pytaniem na jakim to jest etapie i co tam będzie się działo dalej”? 

2) „kiedyś prosiłem o interwencję w sprawie tego budynku (stodoły) na terenie byłego Jan 

Pola ponieważ tam są coraz większe dziury w dachu. Jak przyjdzie wichura to niektóre płyty 

eternitowe mogą znaleźć się u sąsiada na podwórzu”; 

- radna Oelke – czy nie byłoby zasadne żeby w porządku sesji część uchwałodawcza była 

przed częścią sprawozdawczą ? 

- Radca Prawny – zabrała głos jako mieszkanka zwracając uwagę na usprawnienie obrad sesji 

tj. że nie byłoby przedłużania części uchwałodawczej gdyby radni, sołtysi  bieżące sprawy 

zgłaszali bezpośrednio do merytorycznego pracownika a nie na sesji chyba , że na sesji jest to 

ponaglenie. 

- Przewodnicząca Rady – zwróciła uwagę, że zgłoszona na sesji pod adresem P.Wójta sprawa 

ma lepszy oddźwięk; 

Na pytania radnych odpowiedzi udzielił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński. 

Będąc przy głosie zaprosił wszystkich na mszę św. za ojczyznę w dniu święta 3 Maja. Jak 

również przypomniał o zaproszeniu radnych na otwarcie „Kina za rogiem” w dniu 10 maja br. 

W związku z wyczerpaniem zapytań i wyczerpaniu punktów porządku obrad Przewodnicząca 

Rady podziękowała wszystkim za obecność i zamknęła XXXVIII sesję Rady Gminy Mieścisko. 

 

             Protokółowała:               Przewodniczyła sesji: 

 

 Inspektor ds. obsługi organów              Przewodnicząca Rady 

 Gminy 

  /Wiesława Kujawa/                 /Elżbieta Kapczyńska/  

 


